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Side 2

Spørgsmål 403:

Vil ministeren overveje at forbedre 5 års modellen, således at intentionerne i lovforslaget 
om at tiltrække yderligere stillinger og dermed skatteprovenu til landet kan blive opfyldt?

Svar: Jeg har ikke planer om at søge forskerskatteordningen ændret. Jeg betragter forsker-
skatteordningen som både en god og en nødvendig ordning, og jeg går på ingen måde ind 
for at afskaffe den. Men jeg er samtidig skeptisk over for tanken om at udvide ordningen.

Èn ting er, at vi kan rekruttere højt kvalificeret arbejdskraft fra udlandet. Det kan vi allere-
de, og det skal vi kunne blive ved med. Men vi skal også passe på, at vi ikke kommer til at 
diskriminere højt kvalificerede medarbejdere, som allerede er bosat i Danmark. Det er trods 
alt ikke i sig selv en kvalifikation at være rekrutteret i udlandet.

Forskerskatteordningen er kort sagt en balancegang. På den ene side vil vi gerne kunne til-
trække højt kvalificeret arbejdskraft, men vi skal på den anden side heller ikke risikere, at 
forskelsbehandle folk sådan, at de dygtige og velkvalificerede medarbejdere, der allerede 
findes i landet, bliver fortrængt fra det danske arbejdsmarked.


